
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 5. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 14. 09. 2016 
  

 

 

Dne 14. 09. 2016 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené 

Radou města Karlovy Vary. 

 

 Místo jednání: Zasedací místnost Magistrátu města Karlovy Vary, 5. patro 

 Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 16.45 hodin 

Přítomni:  Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír 

Hůrka, Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába (od bodu č. 7) 

Ing.  Omluveni: Zdeněk Slába (do bodu č. 6), Jiří Dietz, Ivan Pelc 

 Neomluveni:   /  

 Hosté:   Mgr. Jiří Klsák – náměstek primátora (od bodu č. 8) 

    Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

Program jednání: 

1. Přivítání členů komise 

2. Schválení programu jednání 

3. Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 08. 06. 2016 

4. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 08. 06. 2016 

5. Mimořádná žádost o poskytnutí dotace – volnočasové aktivity 

6. Převod zřizovatelských kompetencí k DDM a ZUŠ Antonína Dvořáka – informace o 

pokroku v jednání  

7. Informace k působení nové základní školy na území města Karlovy Vary – poptávka  

po jiných formách základního vzdělávání ze strany rodičů. Zřizovatelem školy je 

společnost SCIO s.r.o.  

8. Informace – podpora přiměřeného financování provozu škol 

9. Bezpečnost žáků a pedagogů ve školách v Karlových Varech 

10. Problematika ZŠ Jana Amose Komenského, Karlovy Vary, Kollárova 19  

11. Různé, diskuze 

12. Návrh usnesení 

13. Závěr  

 

Jednání zahájil předseda komise Mgr. Jan Poula.  
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1.  Přivítání členů komise   

 

Předseda komise Mgr. Jan Poula přivítal všechny členy komise ŠVD. 

 

 

2.  Schválení programu jednání 

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

 

3.  Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 08. 06. 2016 

 

Zápis č. 4 / 2016 ze dne 08. 06. 2016 byl schválen v předloženém znění. 

 

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, 

Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek 

proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

4.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 08. 06. 2016 

 

Byla provedena kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání komise, které se konalo dne 08. 06. 

2016. Usnesení bylo splněno. 

  

 

5.  Mimořádná žádost o poskytnutí dotace – volnočasové aktivity 

 

Komise školství, vzdělávání a demografie projednala předloženou žádost o poskytnutí dotace 

na volnočasové aktivity v roce 2016 žadatele Svaz důchodců České republiky z.s., Krajská rada 

Karlovarského kraje.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje Radě města Karlovy Vary přidělit 

žadateli Svaz důchodců České republiky z.s., Krajská rada Karlovarského kraje, neinvestiční 

dotaci ve výši 5 000,- Kč na podporu projektu III. celorepublikové sportovní hry důchodců.   

 

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, 

Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek 

proti:  nikdo 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 
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6.  Převod zřizovatelských kompetencí k DDM a ZUŠ Antonína Dvořáka – informace o 

     pokroku v jednání  

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval členy komise o postupu převodu 

zřizovatelských kompetencí k řešeným příspěvkovým organizacím z Karlovarského kraje na 

Statutární město Karlovy Vary.  

 

Zastupitelstvo města Karlovy Vary na svém jednání dne 06. 09. 2016 rozhodlo o zřízení nové 

příspěvkové organizace Statutárního města Karlovy Vary s názvem Dům dětí a mládeže Karlovy 

Vary, Čankovská 9, příspěvková organizace, se sídlem v Karlových Varech, Čankovská 35/9, 

PSČ: 360 05.  

 

Převod zřizovatelských kompetencí k ZUŠ Antonína Dvořáka není zcela vyřešen, v této věci 

budou ještě probíhat další jednání mezi vedením města a kraje. 

 

 

7.  Informace k působení nové základní školy na území města Karlovy Vary – poptávka  

po jiných formách základního vzdělávání ze strany rodičů. Zřizovatelem školy je 

společnost SCIO s.r.o.  

 

Statutární město Karlovy Vary obdrželo žádost o vydání souhlasného stanoviska k založení nové 

základní školy na území města. Stanovisko města, na jejímž území bude nová základní škola 

působit, je povinnou součástí žádosti o zápis školy do Rejstříku škol a školských zařízení.  

 

ScioŠkola by měla v Karlových Varech působit od 01. 09. 2017. Záměrem je otevřít úplnou 

základní školu, počet žáků se bude odvíjet od prostorových možností, plánovaný koncept nejlépe 

funguje v počtu žáků 100 až 150. Nabídka vzdělávání ve ScioŠkole reaguje především na 

zvyšující se poptávku rodičů po alternativních formách vzdělávání.   

 

Všem členům komise byl předem zaslán k nastudování materiál, který se týkal žádosti o vydání 

stanoviska k působení školy na území města Karlovy Vary.  

 

K této problematice proběhla široká diskuze. V rámci diskuze byla řešena následující témata: 

- Statutární město Karlovy Vary je zřizovatelem celkem 10 základních škol s dostatečnou 

kapacitou, ve kterých mohou žáci plnit povinnou školní docházku. Na území města jsou 

školy různého zaměření (jazyky, přírodovědné obory, umělecké obory, sport). Na území 

města již působí alternativní základní škola (waldorf); 

- V rámci předložených materiálů není zmínka o pedagogickém zajištění vzdělávacího procesu 

v této nové škole. Materiály zmiňují „průvodce“, není však zřejmé zajištění kvalifikovaných 

pedagogických pracovníků v souladu se školskou legislativou. 

- Financování základního školství na území města, kdy současný systém rozdělování 

finančních prostředků státního rozpočtu určených na platy pedagogických a 

nepedagogických pracovníků se odvíjí od počtu žáků školy. Při naplnění ScioŠkoly na 

plánovanou plnou kapacitu se jedná o 6 tříd karlovarských základních škol.   
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Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje Radě města Karlovy Vary vydat souhlasné 

stanovisko ke zřízení a působení SCIO školy na území Statutárního města Karlovy Vary.  

 

Hlasování:  

pro: nikdo  

proti:  Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, 

Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení nebylo přijato. 

 

  

8.  Informace – podpora přiměřeného financování provozu škol 

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval členy komise o postupu při přípravě 

rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary na rok 2017. O celkové výši rozpočtu a výdajích 

v jednotlivých rozpočtových kapitolách nadále probíhají jednání. 

  

 

 9.  Bezpečnost žáků a pedagogů ve školách v Karlových Varech 

 

Předseda komise Mgr. Jan Poula poskytl členům komise informace o firmě STAMP, která 

provádí moderní zabezpečení budov škol. K této problematice proběhla diskuze s tím, že by bylo 

vhodné zabezpečit školy a školská zařízení, které zřizuje Statutární město Karlovy Vary, před 

vniknutím cizích osob.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie doporučuje Radě města Karlovy Vary nalézt zdroje 

k zabezpečení škol a řešit tuto problematiku komplexně v návaznosti na již používané systémy. 

  

Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, 

Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába 

         proti:  nikdo 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

10.  Problematika ZŠ Jana Amose Komenského, Karlovy Vary, Kollárova 19  

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd poskytl podrobné informace k situaci na Základní 

škole Jana Amose Komenského, Karlovy Vary, Kollárova 19. Problematika byla obsáhle 

diskutována. 

 

Komise školství, vzdělávání a demografie vzala na vědomí informaci o učiněných opatřeních a 

současné situaci na Základní škole Jana Amose Komenského, Karlovy Vary, Kollárova 19. 
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Hlasování:  

pro: Mgr. Jan Poula, Mgr. Miroslav Peer, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka, 

Jaroslav Kubricht, Ing. Jiří Rezek, Zdeněk Slába 

         proti:  nikdo 

zdržel se: nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

11.  Různé, diskuze 

 

 Mgr. Vladimír Hůrka informoval členy komise, že od 01. 09. 2016 byla založena nová 

střední škola „EUROINSTITUT V KARLOVARSKÉM KRAJI“. Zřizovatelem školy je 

Karlovarský kraj, jedná se o dvouletou školu pro mentálně postižené. 

 

 

 

 

 

Termín příštího jednání komise se bude konat dne 09. 11. 2016 od 15.00 hodin v zasedací 

místnosti Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21, 5. patro.  

 
Dne: 19. 09. 2016 

 

Zapsala: Helena Volková, tajemnice komise    _____________________ 

               

          

 

            _____________________ 

             Mgr. Jan Poula 

             předseda komise 


